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Algemene beschouwingen begroting 2024-2027 

 

Geachte voorzitter, collega raadsleden, belangstellenden hier aanwezig en thuis online. 

 

Voor ik inhoudelijk op de begroting in ga, vraag ik allereerst aandacht voor de Oekraïne 

oorlog, welke door de verschrikkelijke situatie in de GAZA strook op de achtergrond is 

geraakt. Maar een oorlog direct aan onze EU-buitengrens. Eigen militairen in Oekraïne 

uitgezonderd, neemt Nederland volledig deel aan deze oorlog.  

Intussen wordt de geldkraan dichtgedraaid. Gelukkig werden, onder aanvoering van 

50PLUS in de eerste kamer, kabinetsplannen verijdeld en de al decennia lang bestaande 

automatische koppeling tussen hoogte AOW en minimum loon gered. Hiermee is een ramp 

voorkomen voor AOW-ers met geen of slechts een klein pensioentje. 

Dan verder over de begroting.  

Mensen die in Nederland en in Bernheze wonen of mogen wonen, hebben allemaal 

recht op een dak boven hun hoofd en moeten niet, via een door kabinetten Rutte 

georganiseerd woningtekort, tegen elkaar opgezet worden. 

50PLUS herhaald wat we bij vorige begroting en bij kadernota hebben gezegd. 50PLUS wil, 

bovenop de door het college al geplande woningen, extra woningen in al onze dorpen. Met 

de focus op starters en senioren mist 50PLUS aandacht en actieve promotie van 

bijzondere woonvormen zoals Buurtwonen, Knarrenhofjes etc. 

Anders, dan de provincie, willen we stoppen met alles volbouwen binnen de bebouwde kom 

en alleen nog met ruimte voor groen buiten de bebouwde kom. Tegelijkertijd vergroenen en 

bouwen op dezelfde vierkante meters kan niet!  

Het college moet wat 50PLUS betreft hierover volop de strijd aangaan met de provincie en 

een eind te maken aan deze achterhaalde provinciale beknelling. 50PLUS is benieuwd naar 

de reactie van andere partijen om hier samen met ons te willen optrekken. 

Om onze dorpen leefbaar te houden wil 50PLUS in alle dorpen een toekomstbestendig 

gemeenschapshuis, passend bij het dorp, waar inwoners elkaar kunnen ontmoeten en sociaal 

culturele activiteiten kunnen beoefenen. Dat draagt bij aan een goede en sterke sociale 

infrastructuur en helpt inwoners bij het niet vereenzamen. 

Wat 50PLUS betreft is een duurzame oplossing, voor steeds terugkerende financiële 

problemen van De Pas in Heesch, goed mogelijk met een nieuw gemeenschapshuizenbeleid 

dat rekening houdt met verschillen tussen de dorpen. Voor De Pas in Heesch ziet 50PLUS 

een definitieve scheiding tussen niet commerciële en commerciële functies oftewel 

enerzijds gemeenschapshuis voorzieningen en anderzijds theater en horeca voorzieningen als 

enige uitweg.  

Beleid voor een gezonde zorgzame gemeente is één ding maar een degelijk en goede 

uitvoering is weer iets anders. Dat geldt ook voor de zorg waarvoor de gemeente 

verantwoordelijk is. Zeker bij wisselingen als gevolg van nieuwe aanbestedingen zoals 

binnenkort bij de huishoudelijke thuiszorg via de WMO. We horen dat mensen zich zorgen 

maken over weer een nieuw gezicht en of de thuiszorg wel door blijft gaan. Onze boodschap 

is. Houd toezicht op goede overdracht en vooral dat de zorg door blijft gaan. 

50PLUS is teleurgesteld dat de begroting van 183 pagina’s slecht 2 maal senioren en 1 maal 

ouderen noemt in tegenstelling tot jongeren 25 maal of jeugd 15 maal. Senioren verdienen meer 

aandacht. 

En dan nog de dienstverlening aan onze inwoners. 50PLUS wil een betere 

dienstverlening aan onze inwoners.  
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Behalve ruimere openingstijden is ook de houding en gedrag binnen de dienstverlening die 

50PLUS zorgen baart. Wat ons betreft moet en kunnen beide echt beter: 

- Enerzijds vol inzetten op digitaliseren, om daarmee maatwerk voor inwoners mogelijk 

te houden, moet wel waargemaakt worden. Anderzijds is de praktijk helaas nog dat 

niet digitaal vaardigen nog vaker naar websites worden verwezen, in plaats van 

geholpen. 

- 50PLUS is overigens blij met de toezegging van het college dat inwoners goed 

geholpen worden welk dienstverleningskanaal men ook kiest oftewel ook aan 

balie, telefonisch of op papier. 

- 50PLUS pleit om te beginnen voor een publieksbalie waar inwoners alle werkdagen 

tussen 9 uur ‘s morgens en 5 uur ‘s middags kunnen binnenlopen met of 

zonder afspraak. Dit moet binnen de bestaande bedrijfstijden van ambtenaren en het 

gebouw namelijk goed mogelijk zijn. 

- Wat zowel inwoners als de gemeente ook helpt, is een gemeentelijke ombudsman. 

Een onafhankelijke gemeentelijke ombudsman adviseert en houdt de gemeente een 

externe spiegel voor. Hierdoor bereiken kansen voor verbeteringen van de uitvoering 

het college rechtstreeks. Bovendien worden ook onnodige uitgaven bespaart door o.a. 

situaties niet te laten escaleren in bijvoorbeeld langjarige dure juridische procedures. 

Wat 50PLUS betreft moeten we behoedzaam omgaan met de gemeentelijke 

financiële reserves. Gezien het veelal jaarlijkse overschot wil 50PLUS onder normale 

omstandigheden, vanwege de meer dan solide financiële positie van Bernheze, te hoge 

reserves en te hoge belastingen teruggeven aan de burger. Gezien de komst van een nieuw 

kabinet maakt 50PLUS op dit punt nu een pas op de plaats. 

Tenslotte, dank ik de 50PLUS burgercommissieleden Jan van der Biezen, Joop Neijs, Mart 

Jenneskens en Tom van Kleef voor de geleverde bijdrage aan deze beschouwingen.  

Ook dank ik de inwoners die ons weten te bereiken met vragen, zorgen of suggesties. Blijf 

dat doen want 50PLUS is en blijft dichtbij en betrokken. 

 

Tot zover voorzitter, met dank aan het college en de ambtelijke organisatie. 

Hans Bongers 

Fractievoorzitter 50PLUS Bernheze 

 


